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ALGEMENE BESCHOUWINGEN 
VAN DE CDA-FRACTIE VAN DE 

GEMEENTE HAARLEMMERLIEDE EN SPAARNWOUDE
NAAR AANLEIDING VAN DE PROGRAMMABEGROTING 

2018

Inleiding

Het CDA constateert met genoegen dat ook voor het jaar 2018 een sluitende 
begroting  kan worden gepresenteerd. Daarbij moeten wij ook vaststellen dat de 
financiële positie van onze gemeente aanzienlijk wordt verminderd, omdat er grote 
bedragen onttrokken zijn aan de in het verleden opgebouwde reserves.
Echter…., laten wij dan ook maar met elkaar vaststellen dat deze bedragen voor het 
grootste gedeelte besteed zullen worden aan zaken waar onze inwoners ook van 
zullen profiteren, ook al merken zij dat niet direct in hun portemonnee. Het rijden op 
een goed wegdek door (brom)fiets of auto geeft immers ook een goed gevoel en 
draagt bij aan een stuk veiligheid, zeker wanneer ook de openbare verlichting op 
orde is. Wij hopen dat daarnaast ook extra aandacht zal worden besteed aan  het 
onderhoud van het openbare groen en de wandelpaden, opdat wij tot de laatste dag 
van ons zelfstandig bestaan laten zien dat wij onze “groene buffer” in een goede 
conditie kunnen overdragen aan de nieuwe gemeente.
Zoals gebruikelijk behoren bij het vaststellen van een nieuwe begroting  ook de 
algemene beschouwingen. Het CDA realiseert zich dat de algemene beschouwingen 
voor 2018 ook de laatste zullen zijn die alleen voor Haarlemmerliede & Spaarnwoude 
worden opgesteld. Tegen het einde van 2018 zal een voorstel voor een 
programmabegroting voor de nieuwe gemeente Haarlemmermeer worden opgesteld 
en een nieuwe gemeenteraad zal daarover uiteindelijk besluiten nemen. Voor ons zal 
dan de nadere aanduiding in het CDA-logo verdwijnen. “Haarlemmerliede & 
Spaarnwoude” wordt vervangen worden door “Haarlemmermeer”. 
Onze “eigen” ambtenaren zullen met ingang van 2018 al gehuisvest worden in 
Hoofddorp, waardoor een integratie met de ambtenaren van de huidige gemeente 
Haarlemmermeer van start kan gaan. In een aantal situaties kan onze gemeente dan 
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mogelijk ook flexibeler worden ondersteund op kwantitatief en kwalitatief gebied, 
waardoor diverse zaken met verstand van zaken, nog sneller en efficiënter kunnen 
worden gerealiseerd.
Wij willen ons huidige ambtenarenteam bedanken voor hun inzet, waarbij zij ondanks 
hun drukke werkzaamheden er wederom in geslaagd zijn deze allerlaatste 
programmabegroting van Haarlemmerliede & Spaarnwoude tot een mooi en goed 
leesbaar document te maken.
Wij zijn daarnaast ook verheugd met de rol die ons gemeentehuis kan blijven 
vervullen als service center voor onze inwoners en voor de inwoners van de huidige 
Haarlemmermeer in de noordelijke woongemeenschappen van de nieuwe gemeente. 
Wij hopen dat hierbij een open en klantvriendelijke benadering van de bezoekers 
hoog in het vaandel zal (blijven) staan.  Laat dit ècht een SERVICE-huis worden en 
blijven !
Hoewel de Programmabegroting een helder beeld geeft van de verwachtingen en de 
plannen van het college in 2018 (en verder), heeft het CDA toch nog een paar vragen 
die wij graag in de eerste termijn van de behandeling van deze begroting aan het 
College willen voorleggen.

Taakveld 0  Bestuur
Blz. 8:  3. Beleidsontwikkelingen
Het college stelt dat communicatie meer is dan alleen maar zenden. Omdat niet 
iedereen gebruik maakt van de mogelijkheden die er zijn op het gebied van 
digitalisering, wordt er nog steeds gebruik gemaakt van de huis-aan-huiskrant 
HCNieuws. 
Vraag:
Hoe denkt het college te bereiken dat deze krant inderdaad huis aan huis bezorgd 
gaat worden?

Blz. 11: 4 Financieel overzicht
In de toelichting wordt melding gemaakt van het feit dat er voor 2018 een bedrag 
wordt gereserveerd van € 150.000,- voor de kosten van een feestelijke afsluiting. 
Vraag: 
Wanneer kunnen wij als raad hier een raadsvoorstel voor verwachten. Gezien het feit 
dat er al verschillende werkgroepen actief zijn, is het noodzakelijk dat de betreffende 
budgetten ter beschikking komen. Daarnaast hebben wij als CDA er al meerdere 
malen op gewezen dat het geen “feest- afsluiting” is, het lijkt ons beter om te spreken 
over “activiteiten voor een historisch moment”.
Blz. 12: Algemene reserve/ knelpuntenreserve
Vraag:
Kan dit bedrag ook ingezet worden om de achterstand op het gebied van handhaving 
in te lopen?

Taakveld 1  Veiligheid
Blz. 14: Integraal Veiligheidsbeleid 2015 – 2018 en 2018 - 2022
Volgens het college is het de bedoeling dat voor de zomer 2018 door de 
gemeenteraden van zowel de Haarlemmermeer als van onze gemeente, in een 
gezamenlijke vergadering de nieuwe Kadernota zal worden vastgesteld.. 
Vraag:
Op welk tijdstip denkt het college dat deze concept Kadernota beschikbaar komt?
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Blz. 15 Buitengewone opsporingsambtenaren (BOA’s)
Vraag:
Hoe vaak en hoeveel uren komen deze BOA’s in actie in onze gemeente? Met 
andere woorden, hoeveel uren  zijn er beschikbaar en welke opdrachten denkt het 
college te geven aan de BOA’s?

Taakveld 2  Verkeer, vervoer en waterstaat
Blz. 18 Spaarndammerdijk
De Spaarndammerdijk is afgewaardeerd van een primaire kering tot een regionale 
kering. In IJmuiden wordt een nieuwe, veel grotere zeesluis aangelegd. 
Vraag:
Kan het college ons informeren welke dijken in onze gemeente nu gaan fungeren als 
primaire kering ?

Taakveld 3  Economische zaken
Blz. 21: 4 Financieel overzicht
De toeristenbelasting daalt van € 157.000 in 2016 naar € 77.000 in 2018.
Vraag:
Hoe valt deze daling te verklaren?

Taakveld 4  Onderwijs
Blz. 24: Onderhoud scholen
In 2018 wordt opname van de vijf basisscholen in het Integraal Huisvestingsplan van 
Haarlemmermeer voorbereid.
Vraag:
Wij gaan er vanuit dat een en ander gaat in goed overleg met de betreffende 
schoolbesturen. Hoe wordt dit geregeld voor het openbaar onderwijs?

Taakveld 5  Sport, cultuur en recreatie
Blz. 25:  2. Samenvatting doelstellingen
Culturele instellingen stimuleren naar andere inkomstenbronnen en nieuwe markten 
te zoeken.
Vraag:
Hoe stelt het college zich dit voor, vindt er overleg plaats met de betreffende culturele 
instellingen? Is het college bereid hier zelf ook energie en/of middelen in te 
investeren?
Blz. 26:  3. Beleidsontwikkelingen 2018
Openbaar groen, In 2018 wordt € 100.000 bij geraamd om kleinschalige renovaties 
uit te voeren in Spaarndam/Halfweg.
Vraag:
Er wordt gesteld, kleinschalige renovaties. Welke soorten renovatie worden hiermee 
bedoeld?

Taakveld 6  Sociaal Domein
Blz. 28 en 29:  2. Samenvatting doelstellingen
Een aantal van de door het college genoemde punten behoren tot het beleidsterrein 
van de Rijksoverheid. Op gemeentelijk vlak kunnen we slechts een kleine bijdrage 
leveren. 
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Als voorbeeld is te noemen het door de Rijksoverheid bepaalde beleid inzake de 
huisvesting van statushouders.
Vraag:
Hoe denkt het college hier feitelijk uitvoering aan te geven, terwijl er nagenoeg geen 
nieuwe woningen gebouwd worden in de gemeente en er een grote behoefte aan 
woningen bestaat, bij onze eigen inwoners?

Taakveld 7  Volksgezondheid en milieu
Blz. 34: Duurzaamheid
Doel is om een toekomstbestendig openbaar (snel)laadnetwerk over onze gemeente 
uit te rollen en dit met Haarlemmermeer op te pakken.
Vraag:
Is het college met ons van mening dat dit netwerk alleen bestemd is voor die 
inwoners die in staat zijn een dergelijk, momenteel nog erg duur, vervoersmiddel aan 
te schaffen en dat het nog heel veel jaren gaat duren voordat dit soort auto’s 
“gemeen goed” is geworden?
Blz. 35:  4. Financieel overzicht
De verwachte baten Reinigingsrechten stijgen van € 791.000,- naar € 807.000,-
Vraag:
Is deze stijging alleen het resultaat van de verhoging van het tarief? Is er rekening 
gehouden met de uitbreiding van het aantal woningen in SpaarneBuiten? 

Taakveld 8  Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke Vernieuwing
Blz. 37: Sugar-City
Tevens wordt door de gemeente gestart met de aanbesteding van de westelijke 
ontsluiting, mits overeenstemming is bereikt met de ontwikkelaar over de 
voorwaarden en onder voorbehoud van een positief bestuurlijk besluit.
Vraag:
Het uitgangspunt van de gemeenteraad is al vanaf het begin van de ontwikkelingen 
op het terrein van de voormalige suikerfabriek, dat de kosten van de ontsluiting van 
het terrein ten laste komen van de ontwikkelaar. Kan het college is informeren over 
de huidige stand van zaken?
Blz. 38: Opstellen afspraken Ymere en RAP 2016 – 2020
Uit het recente verleden blijkt dat Ymere zich op de een of andere manier weet te 
onttrekken aan de gemaakte afspraken. In dit kader is te noemen de bouw van 
sociale huur woningen op SpaarneBuiten. 
Vraag:
In het kader van de fusie van onze gemeente is het aan te bevelen dat er 
gezamenlijke afspraken gemaakt gaan worden met de gemeente 
Haarlemmermeer/Haarlemmerliede & Spaarnwoude en Ymere en RAP. Is het college 
bereid deze suggestie over te nemen?

Taakveld  Onvoorzien
Blz. 41: Activiteiten en Samenvatting.
Vraag:
Een nieuw taakveld conform de BBV. Wij gaan er van uit dat wij bij ieder te nemen 
raadsbesluit geïnformeerd worden over de eventuele gevolgen voor de post 
onvoorzien?

Taakveld  Overhead
Ook dit is een nieuw taakveld.
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Het knelpunten budget wordt verlaagd met € 40.000 tot € 200.000. € 65.000 wordt 
hier ingezet aan extra middelen voor de realiseren van het Sociaal Plan.
Vraag:
Wat betreft die € 65.000?

Deel 2  Paragrafen
Hier wordt onder andere gesproken over de lokale heffingen.
Vraag:
Kan het college ons een overzichtje verstrekken waaruit blijkt wat deze heffingen zijn 
in onze gemeente, en welke bedragen daarvoor staan in de gemeente 
Haarlemmermeer?

Tot slot.
De vragen die wij hebben lijken misschien gedetailleerd en niet erg relevant, maar 
het zijn wel vragen die bij onze inwoners en achterban leven. Wij hopen dat u zich dit 
bij de beantwoording van de vragen ook zo realiseert en deze beantwoording zo 
concreet mogelijk weet te formuleren.
Wij willen samen met U, in een positieve en goede samenwerking met de overige 
gemeenteraadsleden “geruisloos en zonder problemen” de laatste fusiestap in 2018 
maken.

De CDA-fractie:

Theo van Heese,
Ingrid Vink,
Leo Kranenburg,
Henk Koelman.
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Algemene Beschouwingen 2018

De voormalige coalitiepartners VVD/D66/GL kunnen over een turbulent jaar spreken. 
Een maand na de algemene beschouwingen nam de wethouder van GL, dhr. Odd 
Wagner, afscheid van onze gemeente. Bij zijn vertrek gaf hij aan dat een derde 
wethouder na de besluitvorming over de keuze van de fusiegemeente, niet echt 
noodzakelijk meer was. Binnen de voormalige coalitiepartners zag alleen zijn eigen 
GL-fractie dit niet zitten. Hierdoor werd de combinatie zoals hiervoor genoemd 
beëindigd en gingen wij verder met de tot-dan-toe gedoogpartij PvdA. Dit betekende 
echter niet dat de ingeslagen weg zoals in het coalitieakkoord beschreven anders 
zou worden. Dit jaar zullen wij als coalitie de Algemene Beschouwingen gezamenlijk 
indienen.

Het is duidelijk dat de beleidszaken zoals deze zijn vastgelegd in het coalitieakkoord 
door het college worden uitgevoerd, totdat wij samengaan met de gemeente 
Haarlemmermeer. In 2018 zullen de ambtenaren van onze gemeente al overgaan 
naar de nieuwe gemeente en zullen zij in de uitvoering van hun dagelijkse werk 
worden bijgestaan door ‘collega’s’ van de Haarlemmermeer. Iets dat door ons als 
raad werd toegevoegd als elfde kernwaarde als basis voor de fusie. Wij wensen hen 
bij deze veel succes in hun nieuwe werkomgeving en gaan ervan uit dat wij onder 
dezelfde voorwaarden gebruik van hen kunnen blijven maken.
In de begroting 2018 wordt gemeld dat er voor de jaren 2018 - 2021 diverse Nieuwe 
Beleidsnota’s moeten worden vastgesteld. Gaan wij dit dan in gezamenlijk overleg 
met Haarlemmermeer doen?

Er staan de komende tijd nog veel ontwikkelingen/projecten voor de deur. Zoals daar 
zijn:
Een Integraal Kind Centrum te Halfweg 
De aanpak van de N200 met de bruggen en de sluisjes te Halfweg
De herinrichting van de Oranje Nassaustraat te Halfweg
De bouw van de nieuwe woningen aan de Mientekade te Halfweg 
De inrichting van het sectorpark met daarbij alternatieve woningbouw te Halfweg 
De outlet met alles erop en eraan te Halfweg
Hartje Spaarndam
Woningbouw Dr. W. Nijestraat en Ringweg
De verplaatsing van de sporthal
De herinrichting van de sportvelden 
De bouw van de nieuwe woningen aan het Poldermanterrein
De afronding van de woningbouw van SpaarneBuiten
en nog diverse andere ontwikkelingen
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Wij zullen hieronder op de Taakvelden zoals die zijn verwoord in de 
Programmabegroting 2018 ingaan.

Taakveld 0 
U geeft aan om de reserve van het grondbedrijf en van de automatisering in te 
kunnen zetten voor ‘eigen’ doeleinden. Hiermee kunnen wij ons verenigen. Ook de 
verkoop van aandelen Eneco zal ten goede komen, op korte termijn, voor projecten 
binnen onze gemeente en voor alle bewoners.

Taakveld 1 Veiligheid
Over dit taakveld kan worden gemeld dat het goed is dat de inwoners van de 
dorpskernen zelf de handdoek hebben opgepakt om, d.m.v. buurtpreventie, de 
aandacht voor de veiligheid meer onder de aandacht van de mensen te brengen. 
Deze initiatieven dienen ons inziens te worden aangemoedigd. De veiligheid van de 
bewoners in de wat verder gelegen woningen in de poldergebieden blijft aandacht 
vragen voor met name de brandpreventie. Wij ondersteunen dan ook de initiatieven 
tot het verstrekken van rookmelders opdat de bewustwording ook bij die bewoners 
aanwezig zal zijn en blijven.

Taakveld 2 Verkeer, vervoer en waterstaat
Het is wel duidelijk geworden het afgelopen jaar dat het wegenonderhoud de laatste 
jaren te wensen over heeft gelaten. Diverse keren hebben de partijen aandacht 
gevraagd tot herstel van de ‘slechte wegen in onze gemeente’. Tevens werd duidelijk 
dat de vrachtwagens in de dorpskernen niet thuis horen. Hiervoor is in 1995 reeds 
een APV uitgevaardigd die thans wordt gehandhaafd. We zijn dan ook verheugd dat 
de aanpak van het onderhoud aan een aantal wegen in gang is gezet en gaan ervan 
uit dat in de toekomst onze nieuwe fusiepartner ook hiervoor een duit in het zakje wil 
doen. Het aanpakken van de “foutparkeerders” aan de Ringweg stemt ons eveneens 
tot tevredenheid. De aanpak van de dijkwegen in onze gemeente wordt komend jaar 
een punt van aandacht. Hiervoor is door het rijk subsidie beschikbaar gesteld en wij 
verzoeken het college hiervoor dan ook z.s.m. een aanvraag in te dienen eventueel 
in overleg met het Hoogheemraadschap Rijnland als mede-eigenaar van deze 
wegen. We merken echter wel op dat de geplande snel fietsroute F200-1 en F200-2 
ons best veel geld gaat kosten. Gelukkig is eerder door onze raad besloten om het 
gezamenlijke geld dat door de gemeente Haarlem die als schatbewaker namens de 
omliggende gemeenten optreedt niet aan hen te doneren. We hebben nog niet 
zolang terug kunnen lezen in de media hoe de raad van de gemeente Zandvoort 
hiermee aan het worstelen is.
De aanpak van de polderwegen blijft een zorgenkindje. Door het toestaan van het 
(te)  zware vrachtverkeer is het dweilen met de kraan open. Bezien dient te worden 
in hoeverre het slim is om de bedrijven die het betreffen mee te laten betalen voor 
het onderhoud. Dit  in plaats van het verlenen van een ontheffing waarvoor betaald 
moet worden. Hiermee zal de bewustwording bij deze bedrijven van het rijden over 
deze wegen een stuk beter worden. 

Taakveld 3 Economische Zaken
De ontwikkelingen op het gebied van de economische vooruitgang binnen onze 
gemeente blijken wel uit de start van de bouw van de outlet, het verplaatsen van de 
houten spoorbielzen en rijplaten van de firma Molenaar naar het Polanenpark, de 
verhuizing van de kunstenaarsgroep vanuit het belastinggebouw in Haarlem naar de 
Haarlemmerstraatweg in Halfweg, het bewust maken van de gemeenten Amsterdam 
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en Haarlem inzake de transportmogelijkheden van kleinere vracht/bestelwagens naar 
deze binnensteden via het Polanenpark.
Het aanpassen van de toeristenbelasting naar de forensenbelasting heeft deze 
gemeente geen extra inkomsten gebracht in tegenstelling zelfs minder baten dan de 
heffing voor toeristenbelasting 

Taakveld 4 Onderwijs 
Wij voldoen als gemeente aan de eisen die gesteld worden aan goed en gedegen 
onderwijs. We zullen dan ook met plezier de weg bewandelen die wij zijn ingeslagen 
om gezamenlijk met de gemeente Haarlemmermeer een en ander te realiseren. Dit 
is voor alle bewoners een groot goed. Het eventueel niet bouwen van het Integraal 
Kind Centrum zou al snel kunnen leiden tot een slaapdorp waar de gemiddelde 
burger niet op zit te wachten. Het dorp moet straks weer bruisen en na de aanpak 
van de Oranje Nassaustraat het dorpse karakter weer gaan uitstralen. De scholen 
hebben gezamenlijk al aangegeven niet meer zo verder te kunnen op de oude weg. 
Dus wij staan achter de bouw van een nieuw mooi IKC.

Taakveld 5 Sport, Cultuur en Recreatie
Met het realiseren van een nieuwe dorpshart in Spaarndam waarvan de verwachting 
is dat het werkelijk door kan gaan, wordt ook de dorpskern Spaarndam grondig 
aangepakt. Door een opeenstapeling van mogelijkheden zoals daar zijn:
het verplaatsen van de sporthal naar de sportaccommodatie van SV Spaarnwoude; 
het verplaatsen van de tennisbanen;
het verplaatsen van de brandweerkazerne;
de wederopbouw van het dorpscentrum;
de nieuwbouw op het Poldermanterrein;
en de laatste woningen aan het SpaarneBuiten;
met de nieuwbouw op de plaatsen Dr.W.Nijestraat, Ringweg (tennisbanen en t.h.v. 
Brabantiapad) en op het terrein van het dorpscentrum wordt voldaan aan breed 
gedragen  wens om voor elke doelgroep huisvesting te realiseren.
We zijn ons ervan bewust dat ook andere ‘woningzoekenden’ uit de regio hiervoor in 
aanmerking komen, maar dat neemt niet weg dat er gebouwd kan gaan worden en 
dat is wat er de laatste jaren bij in is geschoten.
Voor wat betreft de staat van het onderhoud van het openbaar groen is ons duidelijk 
geworden dat er te wel veel klachten zijn geuit in de diverse woonkernen. Hiervoor 
zou  moeten worden onderhandeld zodat wij krijgen waar wij voor betalen kwaliteit B 
en niet C of D.

Taakveld 6 Sociaal Domein
In heel Nederland is er sprake van achterstand in de aanpak van en voor het 
maatwerk van de jeugdwet. Door de samenwerking komend jaar met de gemeente 
Haarlemmermeer zal er ons inziens beter worden geanticipeerd in de aanpak van dit 
probleem. Voor zover bekend zijn er binnen onze gemeente geen problemen 
waarmee wordt geworsteld. Echter de kans dat zich dit voor gaat doen is altijd 
aanwezig. In het kader van de privacywetgeving dient voorzichtig met deze materie 
te worden omgegaan. Komend jaar zal er nog eenmaal een subsidie worden 
uitgekeerd aan het dorpscentrum. Wij gaan ervan uit dat bij de nieuwbouw van het 
dorpscentrum de zorg- en serviceverlening wordt overgenomen door 
Haarlemmermeer i.c. de Stichting MeerWaarde. Hierbij in het achterhoofd 
meenemend dat voor vrijwilligers een belastingvrije bijdrage kan worden uitgekeerd.
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Taakveld 7 Volksgezondheid en Milieu
Tevreden zijn wij over de aanpak voor het komend jaar van de riolering van de 
dorpskernen Halfweg en Spaarndam nadat dit vorig jaar in Haarlemmerliede is 
aangepakt. De veranderende klimatologische ontwikkelingen garanderen niet dat er 
straks met droge voeten door het land kan worden gelopen, voorzieningen treffen 
waardoor dit probleem verkleind wordt zijn te realiseren.
Opvallend is de discussie de laatste tijd over het scheiden van afval. Plastic zou niet 
meer makkelijk te scheiden zijn en het GFT is ook niet ‘je van het’. Echter het niet 
meer gescheiden inzamelen is nog erger. Het verbaast ons dan ook dat bij de 
sportverenigingen niet het plastic ( lees lege frisdrankflesjes) wordt gescheiden. Een 
beperkt bedrag om dit te realiseren is ons inziens noodzakelijk mede voor een 
bewustwording van de jeugd waaruit blijkt dat plastic toch echt schadelijk is voor het 
milieu.  
Het aanleggen van snellaadpalen op daarvoor te realiseren plekken geeft aan dat wij 
als gemeente mee gaan doen in de toekomstige ontwikkelingen. Communicatie 
hieromtrent is goed richting de bewoners van onze gemeente  Wij blijven dan ook 
alert over de aanpak en uitvoering van dit fenomeen. Op termijn zal toch een groot 
deel van onze inwoners zich   met een elektrische auto gaan voortbewegen.   

Taakveld 8 Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke Vernieuwing 
Als raad hebben wij recent ingestemd met het uitvoeren van een gebiedsvisie voor 
de dorpskern Penningsveer, mede op verzoek van de dorpsvereniging 
Haarlemmerliede.
Hiermee komt dan een einde aan het steeds maar apart indienen van 
postzegelbestemmingsplannen en weet de omgeving welke mogelijkheden er wel of 
niet bestaan tot de herinrichting van dit kleine stukje dorpskern. Wij beseffen dat het 
even kan duren voordat het resultaat beschikbaar komt, maar dat weegt niet op 
tegen de teleurstellingen die er tot nu toe zijn geweest.
Het blijven handhaven van bouwprojecten en verkeerd geplaatste objecten geniet 
nog steeds prioriteit. Uiteindelijk zal de burger begrip tonen en inzien dat hiermee 
uniform, voor een ieder gelijk wordt gehandeld. 
Bij de post onvoorzien dient te allen tijde rekening gehouden te worden met de 
inspraak van de raad. Hierdoor wordt er een zuiver beeld gecreëerd zodat de 
bewoners van onze gemeente ervan op aan kunnen dat dit goed zal worden 
besteed. 

Wij wensen het college nog een prettig bestuurlijk jaar toe en gaan ervan uit dat de 
ingezette weg qua beleid en uitvoering zal worden uitgevoerd.

Namens de D66-fractie en VVD-fractie van de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude 
Sicco Jan Bier
Henk van Dijk
Frank Duits
Henk Mikkers 
Henk Werner
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 d  r r d   r daf eling Haa lemme lie e & Spaa nwou e

Algemene beschouwingen PvdA over de concept begroting 2018 
gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude

Algemeen
De  voorliggende concept programma begroting voor het boekjaar 2018 is de laatste eigen 
begroting van de gemeente Haarlemmerliede & Spaarnwoude. Dit wordt  het jaar van de 
realisatie van de voornemens en het ingang zetten van de projecten zodat deze lopen of 
(bijna) zijn afgerond voordat we gaan fuseren.

De PvdA is op 22 november 2016 na eerst de coalitie te hebben gedoogd,  toegetreden tot 
de coalitie. We hebben er voor gekozen geen wethouder te leveren omdat het  college mn 
uitvoerend bezig is en geen nieuw beleid meer ontwikkeld.

In juni 2016 heeft nl  de gemeenteraad bijna unaniem besloten  het pad  naar bestuurlijke 
fusie met één andere omliggende gemeente , nl de gemeente Haarlemmermeer op te gaan. 
Dit is in december 2016 unaniem bekrachtigd door beide gemeenteraden.                               
Juni 2017 heeft GS van de Provincie Noord Holland het herindelingbesluit als positief  
besloten. En de ministerraad heeft inmiddels de weg gebaand voor het wetvoorstel, op dat 
per 1 januari 2019 de nieuwe fusiegemeente Haarlemmermeer een feit is.
De Partij van de Arbeid heeft geluisterd naar de bevolking, de werknemers, haar kiezers. 
Ook heeft zij   werkbezoeken afgelegd om te komen tot een gedragen besluit. Wij hebben 
weloverwogen  voor de gemeente Haarlemmermeer gekozen . Helaas blijft er toch 1 dorp 
binnen de gemeente een duodorp.  We respecteren dat er inwoners zijn binnen onze  
gemeente die niet blij zijn  met de keuze en misschien liever zelfstandig waren gebleven of  
het betreuren dat de gemeente Haarlem is afgevallen. Echter kijkend naar de grote ervaring 
van de gemeente Haarlemmermeer met (duo) dorpen denken wij dat dit wel goed gaat 
komen.
De positie van de medewerkers hebben wij nauwlettend gevolgd. De PvdA heeft  ingestemd 
met het sociaal plan en het in diensttreden per 1 -1 2018 van de ambtenaren bij de 
gemeente Haarlemmermeer.
De naam voor de nieuwe fusiegemeente is uiteindelijk  Haarlemmermeer geworden. Echter  
het wapen, de vlag , de logo’s zullen vernieuwd worden.  Ook de inwoners krijgen hier een 
keuze  in. 
De uitvoering van het sociale domein blijft om een samenhangend sociaal beleid van de 
gemeente vragen.  Per 2018 gaan we steeds meer samenwerken met de gemeente 
Haarlemmermeer. De PvdA vindt het uitermate belangrijk dat inwoners  op de hoogte worden 
gebracht van eventuele veranderingen.
 Betaalbaarheid van het wonen voor lagere inkomens is een primaire zorg . Het bouwen van  
huurwoningen is net als gedifferentieerd bouwen een onderdeel van consument gericht 
bouwen. De praktijk zal uitwijzen of het vergroten van de woonregio’s leidt tot een actievere 
woningbouw. 
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Voor de kleine woningbouw projecten binnen de huidige gemeente blijft de PvdA een groot 
voorstander naast gedifferentieerd bouwen juist voor de startende cq senioren 
woningzoekende  betaalbare woonruimte te blijven bouwen.
De PvdA wil het college en haar ambtenaren bedanken voor deze laatste begroting. De 
laatste beleidsvoornemens zijn vertaald. Komend jaar is het overgangsjaar. Met elkaar 
blijven we tot 31-12 2018 werken aan een veilige groene leefbare gemeente.
Mbt de taakvelden hebben we nog een paar vragen.

Taakveld  0         Bestuur
Op dit moment wordt er gewerkt met een wekelijkse digitale nieuwsbrief. Naast de 
bekendmakingen en de collegebesluiten ( via een link) worden ook wetenswaardigheden 
gemeld.
Waarom worden  de wekelijkse bekendmakingen nu ineens 2 wekelijks?
De gemeenteraad van Haarlemmerliede en Spaarnwoude heeft  besloten haar aandelen van 
Eneco ter gelden te maken. Wanneer dit daadwerkelijk geld oplevert en niet alleen dividend 
is nog geheel onduidelijk.
Is het niet wat voorbarig om geld van de verkoop van de Eneco aandelen onder post 913 in 
te zetten voor de voor financiering van Hartje Spaarndam.

Taakveld 1        Veiligheid
Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet.  De verrommeling van de openbare ruimte, en  het buitengebied  vermindert  door 
regelmatige controles .  Verrommeling houdt ook  een gevoel van onveiligheid in stand. De 
inzet van de juridische medewerker draagt bij aan de veilige leef omgeving. 
Wat is er nog nodig om de achterstand in de dossiers weg te kunnen werken.
Wij staan nog steeds achter extra  inzet.
Mbt de evenementen steunt de PvdA  de  acties mbt het afwijzen van alle evenementen  op 
het N1 terrein  van de gemeente Amsterdam

Taakveld  5         Sport, cultuur en recreatie 
In het college uitvoeringprogramma wordt uitgedragen dat de gemeente als woongemeente 
aantrekkelijk moet blijven door een rijk aanbod aan voorzieningen, zowel op cultureel als 
recreatief gebied. 
Echter wat gaat de fusie betekenen voor de bibliotheek in Spaarndam. Deze is onderdeel 
van de bibliotheek Zuid Kennermerland. De bibliotheek  en de Rotunda zijn als voorziening,  
net als het dorpscentrum  voor oost en west Spaarndam een belangrijk trefpunt. 
De PvdA stelt dat bij  een eventuele herziening  i.r.t. de samenvoeging met de 
Haarlemmermeer de bieb niet mag verdwijnen uit het dorpscentrum.
Hoe kijkt het college hier naar ?

Taakveld  6        Sociaal domein

De verwijzingen naar de specialistische jeugdzorg zijn ook in onze gemeente toegenomen. 
De huisarts is mn de verwijzer. U wilt door de contacten met de huisarts te intensiveren een 
halt toeroepen aan de stijgende doorverwijzing.
 Waarom is het een probleem dat jeugd wordt doorverwezen?
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Het is juist voor een kind belangrijk dat op tijd specialistische hulp wordt geboden zodat deze 
op latere leeftijd een ‘gelukkiger’ leven kan leiden en de staat uiteindelijk minder geld gaat 
kosten.
Waarom wilt u de huisarts onder druk gaan zetten?
Hij is de professional en niet de gemeente. Een arts zal nooit zomaar iemand doorverwijzen.
Per 1-1-2018 wordt de uitvoering van de WMO en de jeugdwet overgedragen aan de 
Haarlemmermeer.
Wat betekent dit bv voor de huisartsentoewijzing.
Wat betekent dit zo wie zo voor de WMO toewijzingen
Hoe worden inwoners en cliënten geïnformeerd ?
Wat betekent het per 1-1-2019 voor de welzijnscoach?
De PvdA verzoekt de raadsleden en evt ook meteen de WMO raad bij te praten / te 
informeren over de werkwijze welke binnen de Haarlemmermeer wordt gehanteerd.

Taakveld  7        Volksgezondheid en milieu
De riolering  vraagt een hoge bijdrage aan haar inwoners. Het lage aantal inwoners en het 
grote gebied is daar debet aan. 
In het kader van de hoge woonlasten heeft  de PvdA vorig jaar een motie ingediend om de 
tariefstelling  te onderzoeken en het verhogingspercentage  indien mogelijk te verlagen .
In de beantwoording stelt u dat het noodzakelijk blijft de tariefstelling te handhaven op de 
jaarlijkse verhoging van 3%.  
U stelt bij de belasting verordeningen dat u de tariefsverhoging standaard met 2% verhoogd  
om schoksgewijze verhogingen te voorkomen.  In dit licht bezien is de overgang naar de 
gemeente Haarlemmermeer een grote schok in de verlaging van het tarief.
Wij willen u voorstellen de tariefstelling rioolrechten te stabiliseren.

Paragraaf B 
Niet altijd kloppen boekwaarde en ozb waarde met elkaar en ontstaat er een stille reserve.
 Echter wanneer de boekwaarde hoger is dan de ozb waarde moet deze dan niet aangepast 
worden? bv bij het Raadhuis ?

PvdA Haarlemmerliede en Spaarnwoude
Dicky Kerkhoff, fractie voorzitter 
Marlies van Est, plaatsvervangend lid Commissie van Raadsvoorbereiding
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Oktober 2017.
Algemene beschouwingen.

Geacht college,
Het afgelopen jaar stond voor een zeer belangrijk deel in het teken van de fusie met 
onze buurgemeente Haarlemmermeer. Het fusieproces verloopt voorspoedig. Dat 
vervult ons met trots, maar ook met weemoed.
Momenteel overheerst wellicht de weemoed. Dat geldt vooral voor onze ambtenaren. 
Zij gaan per  1-1-2018 over naar de gemeente Haarlemmermeer. Velen hebben vele 
jaren voor onze gemeente met grote inzet en genoegen gewerkt. Sommigen zullen 
blij zijn, dat zij met nieuwe kansen en perspectieven in Haarlemmermeer gaan 
werken. Voor de meesten had dit de voorkeur. Anderen zullen hun overgang beleven 
als een ongewenste en onwenselijke ontwikkeling van hun loopbaan met een 
ongewis perspectief. Hopelijk is het voor hen een troost, dat een verlieservaring  
vooraf gaat aan een winstervaring; zodra de weemoed minder wordt openbaren zich 
de positieve kansen en een toekomst. Voor sommigen bestaat de kans op hun 
vertrouwde werkplek te blijven. Immers ons gemeentehuis blijft open en blijven 
functioneren als secretarie voor de hele nieuwe gemeente Haarlemmermeer; het zal 
er drukker worden! 
Voor de meesten van onze burgers is de fusie eveneens een voouitgang. Zij gaan op 
in een gemeente, die het woonkernenbeleid in het DNA heeft, waardoor onze 
burgers zich in de eerste plaats inwoner van hun woonkern kunnen blijven voelen. 
Wij zijn er ons van bewust, dat sommige inwoners van Spaarndam Oost dit anders 
beleven. Het mooiste en beste was geweest als Spaarndam West met Oost verenigd 
zou worden om gezamenlijk onder de nieuwe gemeente Haarlemmermeer te gaan 
vallen. Dat was jammer genoeg onbespreekbaar voor de gemeente Haarlem. Hen wil 
ik uitnodigen de blik naar het zuiden te richten en zich open te stellen voor de 
kansen, die de fusie aan Spaarndam Oost biedt. Ook voor hen geldt het gegeven, 
dat na de weemoed over wat achtergelaten wordt de positieve kansen voor de 
toekomst zichtbaar zullen worden.
In 2017 hebben onze ex-coalitiepartners het coalitieaccoord met GL eenzijdig 
opgezegd.  Met opgeheven hoofd nemen wij onze verantwoordelijkheid naar onze 
kiezers door de resterende periode kritisch het huidige Collega en de nieuwe Coalitie 
te volgen en waar nodig te corrigeren.

2018 zal vooral in het teken staan van de fusie en de overgang. Zowel de gemeente 
Haarlemmermeer als onze gemeente zullen daarbij uitvoerig stilstaan. Er zal 
aandacht gegeven worden aan wat was en zal komen, gelardeerd met festiviteiten. 
We nodigen onze maatschappelijke organisaties uit om daaraan deel te nemen en 
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we nodigen het gemeentebestuur uit om dat financieel  te ondersteunen. Ik denk 
daarbij met name aan een rol voor ons unieke gemaal, dat als museum volgend jaar 
40 jaar bestaat en aan de jumelage in het laatste jaar van ons gemeentelijk bestaan.
GL ziet na 2018 grote kansen voor ons gebied als gevolg van de fusie:  
Haarlemmermeer is bezig met een nieuwe omgevingsvisie. Ik nodig ons 
gemeentebestuur uit in de ontwikkeling daarvan te participeren.                                   
GL H en S is nog steeds van mening dat we ons groengebied met een vastgelegde 
visie moeten overdragen/ meegeven aan de nieuwe fusiegemeente 
Haarlemmermeer. 
Hebben we niet gesteld bij de fusiebesprekingen dat de beoogde partner gemeente 
ons juist op dit punt garanties moet geven?
GL vindt dat we niet maar moeten afwachten waarmee de nieuwe fusiegemeente 
gaat komen. We moeten het groengebied MET garanties (beleidsafspraken c.q. 
Ruimtelijke ordening bepalingen) meegeven aan de nieuwe gemeente 
Haarlemmermeer. 
We denken hierbij o.m aan het feit dat Staatsbosbeheer niet echt meewerkt aan de 
invulling van het groengebied. Ons bestuur zou op dit punt meer initiatief en/ of druk 
moeten uitoefenen om Staatsbosbeheer haar rol te laten oppakken in onze Groene 
Buffer.
Concreet wijzen wij op de invulling van zowel het Groene Schip als op het polder/ 
gebied welke wij als Groene Buffer hebben aangewezen.
GL Haarlemmermeer wil een integraal energieplan voor de hele gemeente. Wij 
kunnen nu al beginnen mee te denken.
Haarlemmermeer is koploper binnen de MRA op het gebied van duurzaamheid en 
circulaire economie. Wie wil daar nu niet bij horen en daarover meedenken?
Kortom GL heeft vertrouwen in onze nabije toekomst.

Op naar 2019, voor een fraaie doorstart!

Gérard Wehkamp.

Vragen bij de begroting 2018:

Taakveld  0, Bestuur:
Informeer:
Vermeld wordt, dat HC nieuws na de zomer in onze hele gemeente verspreid wordt. 
Dit is evenwel nog niet het geval. HC nieuws wordt noch in Halfweg, noch in 
Spaarndam Oost verspreid. Is het college bereid om het gemeentelijke nieuws op 
papier te verspreiden, al is het maar eens per maand?

Taakveld 2: Verkeer, vervoer en Waterstaat:
Wanneer wordt de fietsenstalling bij het station uitgebreid?
Momenteel lijkt het fietsparkeren en het auto parkeren bij het station uit de hand te 
lopen. Fietsen blokkeren de toegang tot de bushalte, de trap en de lift. De blinden-
geleidingsstreep is onbruikbaar. Is het niet hoog tijd voor enkele handhavingacties?
Het veld achter het station waarop auto’s konden worden geparkeerd is nu 
afgesloten. Het gevolg is, dat  de aan en afvoerweg daarvoor wordt gebruikt en 
bewoners hun eigen parkeerregels invoeren. Komt er een plan om te voorkomen, dat 
deze problematiek verder uit de hand loopt?
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Taakveld 4, Onderwijs: 
Gemeld wordt, dat ouders, die niet in aanmerking komen voor een 
kinderopvangtoeslag via de belastingdienst een kinderopvangtoeslag van de 
gemeente ontvangen. Hoeveel ouders ontvangen nu zo’n toeslag?

Taakveld 6. Sociaal domein:
Per 1-1 a.s. gaat de uitvoering van de Jeugdwet en de WMO over naar de 
Haarlemmermeer. Wanneer krijgen de gebruikers bericht over deze overgang?
Ik begrijp, dat voor de participatiewet de burgers in 2018 nog wel naar de IASZ 
moeten. Wanneer gaan zij naar de Haarlemmermeer over? Wat gaan zij van de 
gevolgen merken? Wat betekent dit voor een geïntegreerde benadering vanuit de 
Participatiewet, de Jeugdwet en de WMO?
Het aantal verwijzingen door huisartsen is te hoog. Dit moet aangepakt worden 
volgens het college door intensivering van contact met huisartsen en zo het aantal 
verwijzingen een halt toe te roepen. 
Wat vinden de huisartsen van deze gemeentelijke bemoeizucht? Waarom meent het 
college beter te weten wat nodig is in specifieke gevallen dan de huisarts? Kan het 
college vertellen waarom de verwijzerfunctie door huisartsen in de Jeugdwet is 
gekomen? Wat zegt dit gegeven over het functioneren van het Centrum voor Jeugd 
en Gezin? Het was toch de bedoeling, dat het CJG de voordeurfunctie vervult bij de 
toegang tot de jeugdwet? Waarom lukt dit kennelijk onvoldoende?

Taakveld 7, Volksgezondheid en milieu:
Restafval:                                                                                                                         
Volgens de beleidsindicatoren produceren wij 312 kg restafval per inwoner per jaar. 
Dit was enkele jaren geleden ook het geval. Zijn er recentere cijfers beschikbaar? 
Door het apart inzamelen van plastic, blik en melkpakken zou er nu toch een daling 
moeten zijn?
Terugdringen van vervuiling:
Wat is de omvang van dit probleem?. 
Zwerfvuil zorgt voor verloedering. Zowel binnen de bebouwde kom als in het 
groengebied. Naast verloedering levert dit tevens milieuschade op. Het college 
meldt, dat het nog niet duidelijk is hoe de aanpak er in 2018 uit gaat zien. Wat gaat 
het college doen om tot een aanpak van zwerfafval te komen?

Taakveld 8, VHROSV
Nijestraat-Ringweg:
De Raad heeft krediet ter beschikking gesteld voor de renovatie en nieuwbouw aan 
de Nijestraat en de Ringweg in Spaarndam. Sedert dien hebben we niets meer over 
deze plannen vernomen. Het kan toch niet zo zijn, dat voor het avontuur Hartje 
Spaarndam bestaande plannen niet worden uitgevoerd en dat deze 
voorbereidingskosten als verloren beschouwd moeten worden?
Ymere en RAP 2016-2020:
Bij woningbouwprojecten mis ik extra aandacht voor huur- en koopmogelijkheden 
voor jongeren en minder draagkrachtigen.
Een stimulering/impuls zou getuigen van zorg en verantwoordelijkheid naar deze 
doelgroepen. Is het college van plan om zo’n impuls deel te laten uitmaken van de te 
maken prestatieafspraken met Ymere? 
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BEANTWOORDING DOOR HET 

COLLEGE VAN BURGEMEESTER 

EN WETHOUDERS
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INLEIDING
Ook dit jaar hebben wij de algemene beschouwingen van de fracties schriftelijk ontvangen. 
Deze reacties vormen samen met de onderstaande beantwoording de eerste termijn van de 
behandeling van de gemeentelijke Programmabegroting 2018. Op 9 november aanstaande 
vanaf 20:00 uur hebben de fracties de gelegenheid om mondeling te reageren op onze 
antwoorden. Als laatste zullen wij dan als college reageren en zal de begroting met 
eventuele moties en amendementen in stemming worden gebracht.

Hieronder gaan wij na een aantal algemene opmerkingen in op de bijdragen van de fracties.
In ons antwoord houden wij de met het Raadspresidium vastgestelde volgorde aan:

- CDA
- PVDA
- VVD / D66
- GroenLinks

De fracties hebben ons, samen met de algemene beschouwingen, een samenvatting hiervan 
meegestuurd. Wij zullen deze samenvattingen opnemen in de digitale Gemeentekrant van 
november 2017, die gewijd zal zijn aan de begroting 2018.

ALGEMEEN
De gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude beschikt over een sluitende begroting 2018 
en een sluitend financieel meerjarenperspectief. Dat op zich is een hele prettige 
constatering. Meerdere fracties wijzen er echter op dat de vinger aan de pols dient te worden 
gehouden. Enerzijds is sprake van risico’s zoals de verdere uitvoering van de transities, 
anderzijds leven er de nodige wensen bij uw raad naar de toekomst toe (zoals een 
inhaalslag wegenonderhoud en de bouw van een unilocatie voor scholen). De gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude heeft echter niet te maken met de afwaardering van 
grondwaarden of een grootschalige bezuinigingsopdracht.

Wel is in het meerjarenperspectief een verhoging van de gemeentelijke belastingen voorzien. 
Omdat deze gemeente een bijzonder terughoudend tarievenbeleid heeft gehanteerd in de 
afgelopen jaren zullen wij – wanneer dat daadwerkelijk nodig blijkt – uw raad in de toekomst 
voorstellen in die richting doen.
Al met al zijn wij het eens met de kwalificatie van de financiële situatie door de provincie 
Noord – Holland: “goed”.
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Taakveld 0: Bestuur

CDA
Blz. 8:  3. Beleidsontwikkelingen
Het college stelt dat communicatie meer is dan alleen maar zenden. Omdat niet iedereen 
gebruik maakt van de mogelijkheden die er zijn op het gebied van digitalisering, wordt er nog 
steeds gebruik gemaakt van de huis-aan-huiskrant HCNieuws. 
Vraag:
Hoe denkt het college te bereiken dat deze krant inderdaad huis aan huis bezorgd gaat 
worden?
Antwoord:
Er is zowel vanuit Haaarlemmerliede en Spaarnwoude als vanuit Haarlemmermeer 
regelmatig contact met de uitgever/verspreider van HC Nieuws. Daarnaast is een aantal 
punten bepaald waar HCNieuws ligt, zodat mensen die bijvoorbeeld een nee/nee-sticker 
hebben, de krant kunnen ophalen. Dat is in het gemeentehuis in Halfweg en in het 
Dorpscentrum in Spaarndam. 

Blz. 11: 4 Financieel overzicht
In de toelichting wordt melding gemaakt van het feit dat er voor 2018 een bedrag wordt 
gereserveerd van € 150.000,- voor de kosten van een feestelijke afsluiting. 
Vraag: 
Wanneer kunnen wij als raad hier een raadsvoorstel voor verwachten. Gezien het feit dat er 
al verschillende werkgroepen actief zijn, is het noodzakelijk dat de betreffende budgetten ter 
beschikking komen. Daarnaast hebben wij als CDA er al meerdere malen op gewezen dat 
het geen “feest- afsluiting” is, het lijkt ons beter om te spreken over “activiteiten voor een 
historisch moment”.
Antwoord:
In nauwe samenwerking tussen een delegatie van de raad, bestuurder en de afdeling 
evenementen van Haarlemmermeer worden de festiviteiten voor de feestelijke afsluiting 
voorbereid. De verwachting is dat het uitgewerkte plan begin 2018 voor de raad beschikbaar 
is.

Blz. 12: Algemene reserve/ knelpuntenreserve
Vraag:
Kan dit bedrag ook ingezet worden om de achterstand op het gebied van handhaving in te 
lopen?
Antwoord:
Er is een budget beschikbaar van € 50.000 voor het wegwerken van de achterstand op het 
gebied van handhaving. In overleg met Haarlemmermeer wordt gewerkt aan een werkplan 
en planning, op basis hiervan is mogelijk extra budget nodig en kan een deel van de 
algemene of knelpuntenreserve worden aangesproken.

PVDA

Vraag:
Waarom worden  de wekelijkse bekendmakingen nu ineens 2 wekelijks?
Antwoord:
De frequentie van verschijning van de gemeentelijke nieuwsbrief is gewijzigd naar één keer 
per twee weken omdat het college constateerde dat er sprake was van te veel herhaling van 
nieuwsberichten.  De bekendmakingen worden nog steeds wekelijks gepubliceerd, maar 
gaan alleen in de nieuwsbrief mee als die uitkomt. De bekendmakingen zijn op onze site te 
vinden.
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Vraag:
Is het niet wat voorbarig om geld van de verkoop van de Eneco aandelen onder post 913 in 
te zetten voor de voor financiering van Hartje Spaarndam?
Antwoord:
In de gemeenteraad van 27 juni jl. is door de gemeenteraad het voorbereidingskrediet voor 
Hartje Spaarndam goedgekeurd. Hierbij is door de raad aangegeven dat de dekking voor dit 
krediet ten laste van de algemene reserve moet worden gebracht. Door de gemeente 
Haarlemmermeer is verzocht om de voorbereidingskosten van Hartje Spaarndam niet 
middels een krediet te financieren maar rechtstreeks ten laste van de exploitatie te brengen. 
De reden hiervoor is dat we in de financiële systematiek zoveel mogelijk willen aansluiten op 
die van Haarlemmermeer. Om die reden is nu in de concept begroting het krediet 
teruggedraaid en wordt voorgesteld om de voorbereidingskosten rechtsreeks ten laste van 
de exploitatierekening te brengen.

Groen Links

Vraag:
Vermeld wordt, dat HC nieuws na de zomer in onze hele gemeente verspreid wordt. Dit is 
evenwel nog niet het geval. HC nieuws wordt noch in Halfweg, noch in Spaarndam Oost 
verspreid. Is het college bereid om het gemeentelijke nieuws op papier te verspreiden, al is 
het maar eens per maand?
Antwoord:
Het is in onze gemeente al enige tijd gebruikelijk om het gemeentelijke nieuws alleen digitaal  
te publiceren. Dat geldt ook voor de gemeentelijke bekendmakingen. Zowel het nieuws als 
de bekendmakingen zijn op onze website te vinden. Eens per twee weken worden ze 
gepubliceerd in de digitale nieuwsbrief. De aanleiding om over te gaan op uitsluitend digitale 
nieuwsverspreiding is de slechte bezorging in de diverse woonkernen en het buitengebied.
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Taakveld 1: Veiligheid

CDA
Blz. 14: Integraal Veiligheidsbeleid 2015 – 2018 en 2018 - 2022
Volgens het college is het de bedoeling dat voor de zomer 2018 door de gemeenteraden van 
zowel de Haarlemmermeer als van onze gemeente, in een gezamenlijke vergadering de 
nieuwe Kadernota zal worden vastgesteld.. 
Vraag:
Op welk tijdstip denkt het college dat deze concept Kadernota beschikbaar komt?
Antwoord:
De Voorjaarsrapportage incl. kaderstelling voor 2019 en latere jaren zal in juni 2018 voor de 
gemeenteraad worden geagendeerd.

Blz. 15 Buitengewone opsporingsambtenaren (BOA’s)
Vraag:
Hoe vaak en hoeveel uren komen deze BOA’s in actie in onze gemeente? Met andere woor-
den, hoeveel uren  zijn er beschikbaar en welke opdrachten denkt het college te geven aan 
de BOA’s?
Antwoord:
Eind dit jaar komt er een werkplan voor de inzet van de BOA’s in nauwe samenwerking met 
de gemeente Haarlemmermeer, omdat dit vanuit de afdeling Veiligheid Haarlemmermeer 
wordt gecoördineerd. Op basis hiervan is mogelijk extra budget nodig en kan een deel van 
de algemene of knelpuntenreserve worden aangesproken.

PVDA

Vraag:
Op het gebied van handhaving en preventie zijn een aantal maatregelen in de goede richting 
gezet.  De verrommeling van de openbare ruimte, en  het buitengebied  vermindert  door 
regelmatige controles . Verrommeling houdt ook  een gevoel van onveiligheid in stand. De 
inzet van de juridische medewerker draagt bij aan de veilige leef omgeving. 
Wat is er nog nodig om de achterstand in de dossiers weg te kunnen werken?
Antwoord:
Op het gebied van de milieuwetgeving hebben wij geen achterstand. De ODIJmond heeft 
bijvoorbeeld bij  Van Warmerdam flinke stappen in de goede richting gezet met betrekking 
tot verrommeling in het buitengebied. Door regelmatig te controleren en afspraken te maken 
met de eigenaar gaat het daar de goede kant op. 

Verder maken wij gebruik van de boa’s van ODIJmond om de verrommeling van de 
openbare ruimte (zoals aanhangwagens en caravans op de openbare weg) te handhaven. 
Op deze gebieden hebben wij op dit moment geen achterstand.

Taakveld 2: Verkeer, vervoer en waterstaat

CDA

Blz. 18 Spaarndammerdijk
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De Spaarndammerdijk is afgewaardeerd van een primaire kering tot een regionale kering. In 
IJmuiden wordt een nieuwe, veel grotere zeesluis aangelegd. 
Vraag:
Kan het college ons informeren welke dijken in onze gemeente nu gaan fungeren als 
primaire kering ?
Antwoord:
In onze gemeente is er dan geen C-kering/primaire kering meer aanwezig.
In het regioproces van het Deltaprogramma Rivieren is uitgewerkt, dat de veiligheid voor 
Centraal Holland beter kan worden gerealiseerd door verbetering van de categorie A-
keringen langs de Neder-Rijn en Lek. De categorie C-keringen verliezen dan hun primaire 
status. Dit was het uitgangspunt voor het project Dijkversterking Centraal Holland van de 
samenwerkingspartners Hoogheemraadschap van Rijnland, Hoogheemraadschap Amstel, 
Gooi en Vecht, Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden en Rijkswaterstaat Midden 
Nederland.

Groen Links

Taakveld 2: Verkeer, vervoer en Waterstaat:
Vraag:
Wanneer wordt de fietsenstalling bij het station uitgebreid?
Momenteel lijkt het fietsparkeren en het auto parkeren bij het station uit de hand te lopen. 
Fietsen blokkeren de toegang tot de bushalte, de trap en de lift. De blinden-geleidingsstreep 
is onbruikbaar. Is het niet hoog tijd voor enkele handhavingacties?
Het veld achter het station waarop auto’s konden worden geparkeerd is nu afgesloten. Het 
gevolg is, dat  de aan en afvoerweg daarvoor wordt gebruikt en bewoners hun eigen 
parkeerregels invoeren. Komt er een plan om te voorkomen, dat deze problematiek verder 
uit de hand loopt?
Antwoord:
De planning voor het plaatsen van de fietsenstalling was afhankelijk van de gestuurde boring 
die zou moeten gaan plaatsvinden in het kader van de vervanging van de Boezembruggen 
(project Leefbaarheid N200). De gestuurde boring zou precies op locatie voor de 
fietsenstalling moeten gaan plaatsvinden. Inmiddels heeft Rijkswaterstaat aangegeven dat 
de gestuurde boring waarschijnlijk niet nodig is. Wanneer dit definitief is kan gestart worden 
met het plaatsen van de fietsenstalling en de herinrichting.

De raad heeft alleen voor Halfweg Zuid parkeerbeleid vastgesteld. Het gebied rondom het 
station het gemeentehuis is daarin niet mee genomen. Wel constateert het college 
parkeerproblemen in dit gebied. Met Haarlemmermeer is overleg gaande om parkeerbeleid 
op te stellen voor Halfweg en Zwanenburg vanwege de problemen die nu worden ervaren en 
vanwege de toekomstige ontwikkelingen (Outlet). Daaruit zullen de te nemen 
parkeermaatregelen volgen.
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Taakveld 3: Economische zaken

CDA

Taakveld 3  Economische zaken
Blz. 21: 4 Financieel overzicht
De toeristenbelasting daalt van € 157.000 in 2016 naar € 77.000 in 2018.
Vraag:
Hoe valt deze daling te verklaren?
Antwoord:
Toeristenbelasting 2016 betreft realisatie 2016, terwijl 2017 een raming is. Inmiddels is 
bekend dat de inkomsten in 2017 ook rond hetzelfde bedrag als 2016 zal zijn. Hiervan zal 
melding worden gemaakt in de Najaarsrapportage. Deze hogere inkomsten ook opnemen in 
de begroting 2018.
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Taakveld 4: Onderwijs

CDA

Blz. 24: Onderhoud scholen
In 2018 wordt opname van de vijf basisscholen in het Integraal Huisvestingsplan van 
Haarlemmermeer voorbereid.
Vraag:
Wij gaan er vanuit dat een en ander gaat in goed overleg met de betreffende 
schoolbesturen. Hoe wordt dit geregeld voor het openbaar onderwijs?
Antwoord:
Het is de bedoeling dat voor 2018 het IKC Margrietplantsoen in het IHP van 
Haarlemmermeer wordt meegenomen. Dit in aanloop naar de volgende actualisatie van het 
IHP, gepland in 2019, waarbij ook alle andere onderwijsgebouwen van Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude worden betrokken. 

Alle schoolbesturen (ook de Stopoz) worden in 2018 uitgenodigd 'informeel' deel te nemen 
aan de Lokale Educatieve Agenda (LEA) van Haarlemmermeer in aanloop naar 2019. 
Binnen de LEA is het IHP onderwerp van gesprek.   

Groenlinks

Taakveld 4, Onderwijs: 
Vraag:
Gemeld wordt, dat ouders, die niet in aanmerking komen voor een kinderopvangtoeslag via 
de belastingdienst een kinderopvangtoeslag van de gemeente ontvangen. Hoeveel ouders 
ontvangen nu zo’n toeslag?
Antwoord:
Nog geen, de regeling gaat in op 1-1-2018.
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Taakveld 5: Sport, cultuur en recreatie

CDA
Blz. 25:  2. Samenvatting doelstellingen
Culturele instellingen stimuleren naar andere inkomstenbronnen en nieuwe markten te 
zoeken.
Vraag:
Hoe stelt het college zich dit voor, vindt er overleg plaats met de betreffende culturele 
instellingen? Is het college bereid hier zelf ook energie en/of middelen in te investeren?
Antwoord:
Het college informeert organisaties actief over de mogelijkheden om andere of extra 
inkomstenbronnen te genereren. In het overleg met fusiepartner Haarlemmermeer is dit ook 
onderwerp van gesprek en wordt gekeken naar mogelijkheden om bepaalde instellingen een 
extra impuls te geven.

Blz. 26:  3. Beleidsontwikkelingen 2018
Openbaar groen, In 2018 wordt € 100.000 bij geraamd om kleinschalige renovaties uit te 
voeren in Spaarndam/Halfweg.
Vraag:
Er wordt gesteld, kleinschalige renovaties. Welke soorten renovatie worden hiermee 
bedoeld?
Antwoord:
Voor Spaarndam en Halfweg zijn locaties geïnventariseerd waar groen-vervangingen 
gepland staan. Dit omdat het aanwezige groen "op" is en de fut uit de grond. Een deel van 
alle locaties is geselecteerd op beschikbaar budget, bereikbaarheid incl. rekening houdend 
met het programma "Afkoppelen Spaarndam".

Er is voor circa 2000m2 aan renovatie groenvakken werkvoorbereiding in gang gezet. 
Waarna de aanbesteding volgt en de inschrijving. Uitvoering is 2018.

PVDA
In het college uitvoeringprogramma wordt uitgedragen dat de gemeente als woongemeente 
aantrekkelijk moet blijven door een rijk aanbod aan voorzieningen, zowel op cultureel als 
recreatief gebied. 
Echter wat gaat de fusie betekenen voor de bibliotheek in Spaarndam. Deze is onderdeel 
van de bibliotheek Zuid Kennemerland. De bibliotheek  en de Rotunda zijn als voorziening,  
net als het dorpscentrum  voor oost en west Spaarndam een belangrijk trefpunt. 
De PvdA stelt dat bij  een eventuele herziening  i.r.t. de samenvoeging met de 
Haarlemmermeer de bieb niet mag verdwijnen uit het dorpscentrum.
Vraag:
Hoe kijkt het college hier naar ?
Antwoord:
Er is in Spaarndam bibliotheek met uitsluitend een collectie voor de jeugd. Daarvoor betalen 
wij geld aan de Stichting Bibliotheek Haarlem. Dit kan in 2018 gewoon doorlopen. Het is aan 
de nieuwe gemeente hoe hiermee in 2019 om te gaan.

De ruilbibliotheek is een initiatief van het dorpscentrum waar het college geen bemoeienis 
mee heeft.
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Taakveld 6: Sociaal domein

CDA
Blz. 28 en 29:  2. Samenvatting doelstellingen
Een aantal van de door het college genoemde punten behoren tot het beleidsterrein van de 
Rijksoverheid. Op gemeentelijk vlak kunnen we slechts een kleine bijdrage leveren. 
Als voorbeeld is te noemen het door de Rijksoverheid bepaalde beleid inzake de huisvesting 
van statushouders.
Vraag:
Hoe denkt het college hier feitelijk uitvoering aan te geven, terwijl er nagenoeg geen nieuwe 
woningen gebouwd worden in de gemeente en er een grote behoefte aan woningen bestaat,  
bij onze eigen inwoners?
Antwoord:
Het behalen van de taakstelling van het huisvesten van statushouders is naar ratio van de 
grote van de gemeente. In onze gemeente gaat het in normale omstandigheden om zo’n 3-4 
gezinnen (15-20 personen). Met Ymere zijn afspraken gemaakt dat er jaarlijks zo’n 4 
woningen beschikbaar zijn. Dit blijft beneden de 25% van de mutaties die ook andere (grote) 
gemeente als grens aanhouden. Overigens komen er in onze gemeente naar ratio juist wel 
veel woningen bij, zowel koop als huur (Mientekade).

PVDA

De verwijzingen naar de specialistische jeugdzorg zijn ook in onze gemeente toegenomen. 
De huisarts is mn de verwijzer. U wilt door de contacten met de huisarts te intensiveren een 
halt toeroepen aan de stijgende doorverwijzing.
Vraag:
Waarom is het een probleem dat jeugd wordt doorverwezen?
Antwoord:
De woordkeuze in de begroting 2018 is op dit punt kennelijk niet erg gelukkig. Het is geen 
probleem dat jeugd wordt doorverwezen. Wel is het de vraag waar de stijgende 
doorverwijzingen vandaan komen; dat zou in een intensiever contact met de huisarts wellicht 
duidelijker kunnen worden. Het beleid is gericht op een beweging van zwaar naar licht; meer 
gebruik maken van lokale netwerken door het versterken van de sociale infrastructuur. Het 
intensiveren van contacten in de keten (samenwerking) kan hieraan mogelijk bijdragen.

Het is juist voor een kind belangrijk dat op tijd specialistische hulp wordt geboden zodat deze 
op latere leeftijd een ‘gelukkiger’ leven kan leiden en de staat uiteindelijk minder geld gaat 
kosten.
Vraag:
Waarom wilt u de huisarts onder druk gaan zetten?
Antwoord:
Deze aanname is onjuist. Er wordt niemand onder druk gezet.

Hij is de professional en niet de gemeente. Een arts zal nooit zomaar iemand doorverwijzen.
Per 1-1-2018 wordt de uitvoering van de WMO en de jeugdwet overgedragen aan de 
Haarlemmermeer.
Vraag:
Wat betekent dit bv voor de huisartsentoewijzing?
Antwoord:
Dit betekent voor de huisartsentoewijzing dat voor overleg met het lokale veld niet meer het 
CJG en Wmo-loket in Heemstede benaderd kan worden, maar dat dit wordt vervangen door 
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het CJG en het Meer-team van de gemeente Haarlemmermeer . Mogelijk is er in 2018 voor 
de huisarts een ruimere keuze uit aanbieders doordat er nieuwe contracten worden gesloten 
per 1-1-18 conform die in Haarlemmermeer. (Dit zou anders ook het geval zijn, maar dan 
conform de andere gemeenten in Zuid-Kennemerland.) Het beleid/de verordening wijzigt niet 
in 2018.

Vraag:
Wat betekent dit zo wie zo voor de WMO toewijzingen?
Antwoord:
Ook voor de Wmo toewijzingen betekent het dat er in 2018 niets aan het beleid verandert. 
De welzijnscoach blijft op dezelfde wijze werken en blijft op dezelfde wijze bereikbaar .

Vraag:
Hoe worden inwoners en cliënten geïnformeerd ?
Antwoord:
Bewoners en cliënten worden via diverse communicatiemiddelen geïnformeerd, zowel 
persoonlijk via een brief als openbaar via website en nieuwsbrieven ; hiervoor is een 
communicatieplan in de maak.

Vraag:
Wat betekent het per 1-1-2019 voor de welzijnscoach?
Antwoord:
De welzijnscoach blijft werkzaam voor Haarlemmerliede en Spaarnwoude op dezelfde 
manier .

De PvdA verzoekt de raadsleden en evt ook meteen de WMO raad bij te praten / te 
informeren over de werkwijze welke binnen de Haarlemmermeer wordt gehanteerd.

Groenlinks

Taakveld 6. Sociaal domein:
Vraag:
Per 1-1 a.s. gaat de uitvoering van de Jeugdwet en de WMO over naar de Haarlemmermeer. 
Wanneer krijgen de gebruikers bericht over deze overgang?
Ik begrijp, dat voor de participatiewet de burgers in 2018 nog wel naar de IASZ moeten. 
Wanneer gaan zij naar de Haarlemmermeer over? Wat gaan zij van de gevolgen merken? 
Wat betekent dit voor een geïntegreerde benadering vanuit de Participatiewet, de Jeugdwet 
en de WMO?
Het aantal verwijzingen door huisartsen is te hoog. Dit moet aangepakt worden volgens het 
college door intensivering van contact met huisartsen en zo het aantal verwijzingen een halt 
toe te roepen. 
Wat vinden de huisartsen van deze gemeentelijke bemoeizucht? Waarom meent het college 
beter te weten wat nodig is in specifieke gevallen dan de huisarts? Kan het college vertellen 
waarom de verwijzerfunctie door huisartsen in de Jeugdwet is gekomen? Wat zegt dit 
gegeven over het functioneren van het Centrum voor Jeugd en Gezin? Het was toch de 
bedoeling, dat het CJG de voordeurfunctie vervult bij de toegang tot de jeugdwet? Waarom 
lukt dit kennelijk onvoldoende?
Antwoord:
Per 1-1 a.s. gaat de uitvoering van de Jeugdwet en de WMO over naar de Haarlemmermeer. 
Wanneer krijgen de gebruikers bericht over deze overgang?
Gebruikers van de voorzieningen WMO en Jeugdwet krijgen per brief in de eerste week van 
november bericht over de overgang.
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Wanneer gaan zij naar de Haarlemmermeer over? Wat gaan zij van de gevolgen merken? 
De IASZ blijft tot eind 2018 de uitvoering van de Participatiewet doen; gebruikers merken 
voordien niets van de overgang van Wmo en Jeugdwet.
Haarlemmermeer kent evenals wij een geïntegreerde benadering en daar waar nodig zal hier 
aandacht voor zijn. 
Het aantal verwijzingen door huisartsen is te hoog. Dit moet aangepakt worden volgens het 
college door intensivering van contact met huisartsen en zo het aantal verwijzingen een halt 
toe te roepen. Wat vinden de huisartsen van deze gemeentelijke bemoeizucht? Waarom 
meent het college beter te weten wat nodig is in specifieke gevallen dan de huisarts?
De woordkeuze in de begroting 2018 is op dit punt kennelijk niet erg gelukkig. Het is geen 
probleem dat jeugd wordt doorverwezen. Wel is het de vraag waar de stijgende 
doorverwijzingen vandaan komen; dat zou in een intensiever contact met de huisarts wellicht 
duidelijker kunnen worden. Het beleid is gericht op een beweging van zwaar naar licht; meer 
gebruik maken van lokale netwerken door het versterken van de sociale infrastructuur. Het 
intensiveren van contacten in de keten (samenwerking) kan hieraan mogelijk bijdragen.
Kan het college vertellen waarom de verwijzerfunctie door huisartsen in de Jeugdwet is 
gekomen? Wat zegt dit gegeven over het functioneren van het Centrum voor Jeugd en 
Gezin? Het was toch de bedoeling, dat het CJG de voordeurfunctie vervult bij de toegang tot 
de jeugdwet? Waarom lukt dit kennelijk onvoldoende?
Dat de verwijzerfunctie van de huisarts in de Jeugdwet terecht is gekomen is een logische 
keuze die los staat van het functioneren van het Centrum voor Jeugd en Gezin. Ook het CJG 
heeft een voordeurfunctie bij de toegang tot de jeugdwet. Wij zien een goede samenwerking 
tussen CJG en de huisarts in het belang van cliënten en willen daar op inzetten.  
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Taakveld 7: Volksgezondheid en milieu

CDA
Blz. 34: Duurzaamheid
Doel is om een toekomstbestendig openbaar (snel)laadnetwerk over onze gemeente uit te 
rollen en dit met Haarlemmermeer op te pakken.
Vraag:
Is het college met ons van mening dat dit netwerk alleen bestemd is voor die inwoners die in 
staat zijn een dergelijk, momenteel nog erg duur, vervoersmiddel aan te schaffen en dat het 
nog heel veel jaren gaat duren voordat dit soort auto’s “gemeen goed” is geworden?
Antwoord:
Het (snel)laadnetwerk is een openbaar oplaadnetwerk. Elke eigenaar van een elektrisch 
voertuig, die een contract afgesloten heeft met een leverancier kan hier gebruik van maken.

Blz. 35:  4. Financieel overzicht
De verwachte baten Reinigingsrechten stijgen van € 791.000,- naar € 807.000,-
Vraag:
Is deze stijging alleen het resultaat van de verhoging van het tarief? Is er rekening gehouden 
met de uitbreiding van het aantal woningen in SpaarneBuiten?
Antwoord:
Er is alleen uitgegaan van de verhoging van het tarief met 2%.

Groenlinks

Restafval:                                                                                                                                  
Vraag:
Volgens de beleidsindicatoren produceren wij 312 kg restafval per inwoner per jaar. Dit was 
enkele jaren geleden ook het geval. Zijn er recentere cijfers beschikbaar? Door het apart 
inzamelen van plastic, blik en melkpakken zou er nu toch een daling moeten zijn?
Terugdringen van vervuiling:
Wat is de omvang van dit probleem?
Antwoord:
Over de laatste zes maanden van 2016 zien we een lichte stijging van de ingezamelde 
hoeveelheid, maar vergelijken wij dit met  andere gemeenten dan is de stijging zeer gering. 
Wij zien bijvoorbeeld bij gemeenten waar de inzameling van PD huis aan huis (bijvoorbeeld 
in zakken) mogelijk is, de ingezamelde hoeveelheid PD fors stijgt. Hiermee komt de 
gemeente ook nader tegemoet aan de VANG doelstellingen. Een inzameling van PD aan 
huis –via zakken- is niet in conflict met de fusiegemeente Haarlemmermeer.

Zwerfvuil zorgt voor verloedering. Zowel binnen de bebouwde kom als in het groengebied. 
Naast verloedering levert dit tevens milieuschade op. Het college meldt, dat het nog niet 
duidelijk is hoe de aanpak er in 2018 uit gaat zien. Wat gaat het college doen om tot een 
aanpak van zwerfafval te komen?
Antwoord:
Op afroep maken wij nu nog gebruik van medewerkers van Paswerk. In 2018 zal dit 
waarschijnlijk ook nog het geval zijn. In 2019 zal dit worden opgepakt door Meerlanden, 
Haarlemmermeer laat de aanpak van zwerfaval al uitvoeren door Meerlanden
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PVDA

De riolering  vraagt een hoge bijdrage aan haar inwoners. Het lage aantal inwoners 
en het grote gebied is daar debet aan. 
In het kader van de hoge woonlasten heeft  de PvdA vorig jaar een motie ingediend 
om de tariefstelling  te onderzoeken en het verhogingspercentage  indien mogelijk te 
verlagen .
In de beantwoording stelt u dat het noodzakelijk blijft de tariefstelling te handhaven 
op de jaarlijkse verhoging van 3%.  
U stelt bij de belasting verordeningen dat u de tariefsverhoging standaard met 2% 
verhoogd  om schoksgewijze verhogingen te voorkomen.  In dit licht bezien is de 
overgang naar de gemeente Haarlemmermeer een grote schok in de verlaging van 
het tarief.

Vraag:
Wij willen u voorstellen de tariefstelling rioolrechten te stabiliseren.
Antwoord:
Zolang ons financiële trendanalyse nog niet volledig is afgerond, blijft het gestelde 
programma van het GRP2015-2020 gehandhaafd met de bijbehorende kosten en 
nodige inzet gezien de staat van ons riool. Er is dan ook geen aanpassing gewenst. 
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Taakveld 8: Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Stedelijke 
Vernieuwing

CDA

Blz. 37: Sugar-City
Tevens wordt door de gemeente gestart met de aanbesteding van de westelijke ontsluiting, 
mits overeenstemming is bereikt met de ontwikkelaar over de voorwaarden en onder 
voorbehoud van een positief bestuurlijk besluit.
Vraag:
Het uitgangspunt van de gemeenteraad is al vanaf het begin van de ontwikkelingen op het 
terrein van de voormalige suikerfabriek, dat de kosten van de ontsluiting van het terrein ten 
laste komen van de ontwikkelaar. Kan het college ons informeren over de huidige stand van 
zaken?
Antwoord:
Partijen zijn er nagenoeg uit op een paar openstaande punten na. Ambtenaren van de 
gemeenten Haarlemmerliede en Spaarnwoude en Haarlemmermeer zijn samen met 
NEINVER het ontwerp van de ontsluiting aan het doornemen, die als basis gaat dienen voor 
de aanbesteding.

Blz. 38: Opstellen afspraken Ymere en RAP 2016 – 2020
Uit het recente verleden blijkt dat Ymere zich op de een of andere manier weet te onttrekken 
aan de gemaakte afspraken. In dit kader is te noemen de bouw van sociale huur woningen 
op SpaarneBuiten. 
Vraag:
In het kader van de fusie van onze gemeente is het aan te bevelen dat er gezamenlijke af-
spraken gemaakt gaan worden met de gemeente Haarlemmermeer/Haarlemmerliede & 
Spaarnwoude en Ymere en RAP. Is het college bereid deze suggestie over te nemen?
Antwoord:
Sinds vorig jaar wordt er samen opgetrokken met de Haarlemmermeer. Zo is de 
toekomstgerichte cockpit sessie al gezamenlijk gedaan. In 2018 worden ook de 
prestatieafspraken op elkaar afgestemd. Sinds vorig jaar wordt er samen opgetrokken met 
de Haarlemmermeer. Zo is de toekomstgerichte cockpit sessie al gezamenlijk gedaan. In 
2018 worden ook de prestatieafspraken op elkaar afgestemd.

Groenlinks

Nijestraat-Ringweg:
De Raad heeft krediet ter beschikking gesteld voor de renovatie en nieuwbouw aan de 
Nijestraat en de Ringweg in Spaarndam. Sedert dien hebben we niets meer over deze 
plannen vernomen. Het kan toch niet zo zijn, dat voor het avontuur Hartje Spaarndam 
bestaande plannen niet worden uitgevoerd en dat deze voorbereidingskosten als verloren 
beschouwd moeten worden?
Ymere en RAP 2016-2020:
Bij woningbouwprojecten mis ik extra aandacht voor huur- en koopmogelijkheden voor 
jongeren en minder draagkrachtigen.
Een stimulering/impuls zou getuigen van zorg en verantwoordelijkheid naar deze 
doelgroepen. 
Vraag:
Is het college van plan om zo’n impuls deel te laten uitmaken van de te maken 
prestatieafspraken met Ymere? 
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Antwoord:
Door de raad is geen krediet beschikbaar gesteld voor de renovatie en nieuwbouw aan de 
Nijestraat. Vanwege de ambtelijk capaciteit (kwaliteit en kwantiteit m.b.t. 
locatieontwikkelingen) is dit project doorgeschoven naar 2018. De nieuwe werkorganisatie 
Haarlemmermeer is toegerust met de juiste expertise om een dergelijke locatieontwikkeling 
te begeleiden.

33
Algemene beschouwingen Programmabegroting 2018



Taakveld Onvoorzien

CDA

Blz. 41: Activiteiten en Samenvatting.
Vraag:
Een nieuw taakveld conform de BBV. Wij gaan er van uit dat wij bij ieder te nemen 
raadsbesluit geïnformeerd worden over de eventuele gevolgen voor de post onvoorzien?
Antwoord:
Indien dekking gevonden wordt in de post onvoorzien zal de Raad hierover geïnformeerd 
worden.

Taakveld Overhead

CDA

Ook dit is een nieuw taakveld.
Het knelpunten budget wordt verlaagd met € 40.000 tot € 200.000. € 65.000 wordt hier 
ingezet aan extra middelen voor de realiseren van het Sociaal Plan.
Vraag:
Wat betreft die € 65.000?
Antwoord:
Dit betreft de parkeervergoeding die aan de medewerkers wordt uitbetaald in januari 2018 
ter compensatie van de parkeerkosten vanaf 2018. 

34
Algemene beschouwingen Programmabegroting 2018



Paragraaf A

CDA
Hier wordt onder andere gesproken over de lokale heffingen.
Vraag:
Kan het college ons een overzichtje verstrekken waaruit blijkt wat deze heffingen zijn in onze 
gemeente, en welke bedragen daarvoor staan in de gemeente Haarlemmermeer?
Antwoord:
Een totaal overzicht is er op dit nog moment niet. Er wordt in gezamenlijkheid gewerkt aan 
een voorstel voor de harmonisatie van gemeentelijke belastingen. Dit voorstel is eind dit jaar 
beschikbaar..

Paragraaf B

PVDA
Niet altijd kloppen boekwaarde en ozb waarde met elkaar en ontstaat er een stille reserve.
Echter wanneer de boekwaarde hoger is dan de ozb waarde moet deze dan niet aangepast 
worden? bv bij het Raadhuis ?
Antwoord: 
De boekwaarde is voortgekomen uit de waarde van de investering terwijl de OZB waarde de 
economische waarde betreft. Deze hoeven daarom niet overeen te komen. Over het geheel 
genomen is de waarde van het onroerend goed in de administratie lager dan de OZB 
waarde.
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Verslag vergadering Technische commissie van de raad van de 
gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude
op donderdag 28 september 2017 om 20.00 uur 

Aanwezig:
Voorzitter : de heer H. Werner
Leden: CDA : de heren H. Koelman

D66 : de heer H. van Dijk
VVD : de heer H. Mikkers
GroenLinks : de heer G.M.M. Wehkamp
PvdA : mevrouw D. Kerkhoff

Wethouder : de heer B.A. Graal
Ambtelijk : de heren W. Parlevliet en R. Scheffer en mevrouw M. van Bezu

1. Opening en mededelingen
De voorzitter opent de vergadering en geeft het woord aan de heer Parlevliet.
De heer Parlevliet licht toe hoe de P&C-cyclus er in 2018 uit gaat zien en wat de rol van de 
gemeenteraad van onze gemeente is.

2. Concept begroting 2018
Bij de bespreking van de conceptbegroting 2018 zijn een aantal tekstuele opmerkingen 
gemaakt. Deze zijn verwerkt in de concept begroting. Daarnaast zijn een aantal vragen 
gesteld waarop onderstaand antwoord wordt gegeven:

Blz. 11, Taakveld 0 Bestuur: Wat is de areaaluitbreiding van Spaarnebuiten en de omvang 
van de extra OZB-opbrengst?
Antw. De vraag is uitgezet bij de GBKZ en zodra we antwoord hebben wordt de raad 

geïnformeerd.

Blz. 12, Taakveld 0 Bestuur: Waarom is er voor 2018 nog steeds een knelpuntenbudget 
opgenomen?
Antw. Het knelpuntenbudget is opgenomen om eventueel aan te wenden voor de 
overdracht van taken naar Haarlemmermeer waar geen personeel tegenover staat. Zodra 
het P-budget is verdeeld over de clusters binnen Haarlemmermeer en er afspraken zijn 
gemaakt over de overdracht van taken zal de raad worden geïnformeerd.

Blz. 24, Taakveld 4 Onderwijs: Waardoor nemen de kosten van 480 toe?
Antw. In 2018 wordt € 12.000 opgenomen voor voorschoolse voorzieningen. In de 

meicirculaire 2017 zijn daar middelen voor beschikbaar gesteld via de algemene 
uitkering. Het restant van de verhoging € 13.000 wordt veroorzaakt door een andere 
urenverdeling. 

Blz. 35, Taakveld 7 VHROSV De toename van de baten van 722 worden niet volledig 
verklaard?

Antw. De onttrekking uit de voorziening bedraagt niet €65.000 maar €90.000. Verder zijn 
de doorberekende kosten in 2018 vervallen omdat deze in 2016 ook al niet konden 
worden gerealiseerd.

Blz. 42, Taakveld Overhead De afname van de lasten van 207 worden niet volledig 
verklaard?
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Antw. In 2017 werd de opgebouwde vakantie uitkering juni-december 2016 uitgekeerd 
t.b.v. €80.000. De post  excursies werd verlaagd met € 10.000 en door een 
urenverdeling werd er € 17.000 bijgeraamd.  

Blz. 46, Paragraaf A Wat is het aantal aanslagen wat gaat worden opgelegd?
Antw. In 2018 worden circa 2900 combinatie-aanslagen voor OZB, roerende 

zaakbelasting, Rioolrecht en afvalstoffenheffing verzonden. Daarnaast voor een 
drietal specifieke belastingen nog apart een aanslag opgelegd. Dit betreft ongeveer 
40 aanslagen voor forensen- en reclamebelasting en 15 voor toeristenbelasting.

Blz. 84, Is het mogelijk om een verklarende woordenlijst voor alle afkortingen op te nemen?
Antw. In bijlage 5 is de verklarende woordenlijst voor alle afkortingen opgenomen.

Bovengenoemde vragen en duidingen zullen zo spoedig mogelijk beantwoord worden en in 
de conceptbegroting gewijzigd c.q. worden aangepast.

Sluiting vergadering 21:00 uur.
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Eerder gestelde vragen CDA over Programmabegroting 2018

Blad 17 Onderhoud wegen 

VRAAG: er komt nog een kredietaanvraag voor het herstel van de Inlaagpolder, hoe wordt 
de aangebrachte schade verhaald? De VVD heeft hier al een vraag over gesteld, wanneer 
worden de oude hoogspanningsmasten weggehaald, en krijgen wij dan ook weer te maken 
met verhaal van schade? 

Voor de start van de werkzaamheden van Tennet/Heijmans zijn er vooropnames gedaan en 
vastgelegd op een harde schijf. Ondertussen zijn er twee tussenopnames gedaan en de 
noodzakelijke reparaties verricht. Enige werkvloeren bij de nieuwe masten zijn inmiddels 
weggehaald.

Fase 2 (weghalen van de tijdelijke masten en de werkvloeren) van de werkzaamheden is 
vanaf eind april 2018 tot medio oktober 2018. Dit betekent dat er in april 2018 wederom een 
tussenopname wordt gedaan. Na de werkzaamheden in oktober 2018 wordt een 
eindopname gedaan en de schade bepaald en hersteld op kosten van Tennet.

Overigens geldt deze procedure ook voor de Oude Notweg. 

Hoeveel vergunningen zijn er afgegeven voor “zwaar verkeer” op onze polderwegen?

Voor de werken van Tennet zijn er voor deze fase twee ontheffingen afgegeven. Voor fase 2 
zullen de ontheffingen t.z.t. worden afgegeven aan de betrokken hoofdaannemers.

Verder zijn er aan bedrijven acht jaarlijkse ontheffingen afgegeven.

Blad 15 Brandveilig leven. 

VRAAG: Hoe zit dit met de handhaving?

De toezicht en controle wordt uitgevoerd door de brandweer (VRK). De controle rapporten, 
met eventueel uit te voeren acties, worden naar de gecontroleerde bedrijven/bewoners 
gestuurd. Overigens worden ook de rapporten verstuurd als alles in orde is en er geen 
maatregelen hoeven te worden genomen. Tot nu toe worden aanbevolen maatregelen 
uitgevoerd en hebben zich nog geen situaties voorgedaan dat tot (juridische) handhaving 
moest worden overgegaan. Indien noodzakelijke maatregelen niet worden genomen en de 
brandweer adviseert de gemeente over te gaan tot handhaving zal de gemeente dit 
uitvoeren. Met Haarlemmermeer zijn afspraken gemaakt dat zij de handhaving ambtelijk 
zullen uitvoeren.

Blad 18 Spaarndammerdijk. Deze dijk is afgewaardeerd van primaire tot regionale 
kering. 
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VRAAG: Wanneer wordt er begonnen met het herstel van het dijklichaam door het 
Hoogheemraadschap van Rijnland? 

Wanneer zou er begonnen kunnen worden met het hersteld van het wegdek? In het verleden 
heeft het CDA er al op aangedrongen dat er op/aan de dijk een paar rustpunten komen zou 
dat men vanaf die plek uitzicht heeft over het weidegebied. Deze “rustpunten” zouden 
aangelegd kunnen worden op de plaatsen waar vroeger de zogenaamde “grindputten” zaten. 
Op deze “rustpunten” zou een picknicktafel geplaats kunnen worden. Is het college bereid dit 
idee over te nemen?

De dijk heeft een “theoretisch” ander profiel gekregen en daardoor wordt er minder streng 
getoetst bij werkzaamheden. Rijnland zal de dijk niet afgraven tot het theoretisch profiel. 
De renovatievakken zijn ingepland voor 2018 i.h.k.v. groot onderhoud.
De afwaardering van de dijk daarentegen geeft aanleiding om de dimensionering van deze 
ontsluitingsweg opnieuw te bekijken en zodanig op te knappen c.q. te reconstrueren 
afhankelijk van de functie van de weg. Dit biedt mogelijkheden voor de inrichting van de weg 
en de directe omgeving.

In de bestaande situatie is er fysiek geen ruimte voor picknicktafels. Hoogheemraadschap is 
eigenaar van de Spaarndammerdijk en de gemeente beheert en onderhoud alleen de weg 
plus een halve meter aan weerskanten. Voor maatregelen aan de Spaarndammerdijk is dus 
toestemming nodig van Rijnland. Wellicht als de dijk wordt afgegraven, naar het (lagere) 
theoretische profiel waardoor de kruin van de dijk en dus de weg plus berm breder gemaakt 
kan worden, is er fysiek ruimte voor picknicktafels. Dit is echter zeer kostbaar. Dit geldt ook 
voor tussen oplossingen, zoals hier en daar een verbreding te maken. Rijnland heeft echter 
geen intenties om iets te veranderen aan de dijk. 

Blad 26 Bibliotheek in het dorpshuis. 

VRAAG: naast de bibliotheek Zuid-Kennemerland, is er in het Dorpshuis Spaarndam een 
“ruilbibliotheek”, dit is een initiatief van het dorpshuis. Welke wijzigingen verwacht het college 
ten aanzien van de vestiging van de bibliotheek van Zuid-Kennemerland?

Er is in Spaarndam bibliotheek met uitsluitend een collectie voor de jeugd. Daarvoor betalen 
wij geld aan de Stichting Bibliotheek Haarlem. Dit kan in 2018 gewoon doorlopen. Het is aan 
de nieuwe gemeente hoe hiermee in 2019 om te gaan. 

De ruilbibliotheek is een initiatief van het dorpscentrum waar het college geen bemoeienis 
mee heeft.

Blad 26 4 Financiering5.3/540 Kunst 

VRAAG: in het huidige raadhuis worden regelmatig tentoonstellingen georganiseerd van 
kunst gemaakt door plaatselijke kunstenaars. Hoe gaat dit na 01-01-2019? Is het college 
bereid om in overleg met het bestuur van het Gilde van de Stompe Toren te onderzoeken of 
zij, het college, kunnen bemiddelen bij het vinden van exposanten die hun werk in het kerkje 
willen exposeren?
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Frida

Er komen twee nieuwe kunst objecten in Spaarndam, één ter vervanging van het object in de 
Floris Balthasarstraat en één in SpaarneBuiten. Hoe wordt een en ander gefinancierd?

Het kunstwerk in SpaarneBuiten wordt ten laste gebracht van het project zelf, te weten 
“inrichting buitenruimte”. Het te vervangen kunstwerk komt ten laste van het Van 
Hoogdalemfonds en de aanpassingen van het groen en de verharding eromheen uit het 
reguliere budget uit de begroting 2017.

Blad 31 Dorpscentrum Spaarndam 

VRAAG: in de Haarlemmermeer zijn de dorpscentra ondergebracht in een overkoepelende 
organisatie. Hebben er in het kader van de plannen “Hartje Spaarndam” gesprekken plaats 
gevonden met het bestuur van de Stichting Dorpscentrum Spaarndam over de toekomstige 
ontwikkelingen? Is het bestuur van de SKOS betrokken bij deze besprekingen?

Er zijn het afgelopen jaar geen gesprekken gevoerd met de Stichting Dorpscentrum 
Spaarndam, of SKOS, over de toekomstige ontwikkelingen. Niet op bestuurlijk niveau als 
ambtelijk. Wel is het college bekend dat op eigen initiatief de overkoepelende organisatie van 
Haarlemmermeer een gesprek is aangegaan met de Stichting Dorpscentrum. Vanuit de 
gemeente moeten de gesprekken met de Stichting Dorpscentrum nog gaan plaatsvinden 
over de herontwikkeling van Hartje Spaarndam. Dit zal binnenkort gaan plaatsvinden.

 

Blad 38 Opstellen prestatie afspraken met Ymere. 

Onze ervaring is dat de politiek die Ymere op dit moment volgt is om vrijkomende woningen 
op te waarderen tot woningen die niet meer behoren tot de categorie waarvoor huursubsidie 
kan worden verkregen, dus vrije sector. Het aantal echte sociale huurwoningen daalt 
hierdoor. 

VRAAG: Is het college bereid dit probleem tijdens het overleg met Ymere aan de orde te 
stellen? Is het college tevens bereid om met Ymere in gesprek te gaan om een betere 
doorstroming te verkrijgen?

In de planning van Ymere worden in de periode 2017-2021 4 woningen geliberaliseerd en 6 
woningen verkocht. Ymere heeft de plannen om woningen ‘op te waarderen’ dan wel te 
verkopen verminderd om het aandeel sociale huurwoningen zo hoog mogelijk te houden. In 
de periode 2017-2021 komen er 44 sociale huurwoningen bij en 18 vrijesector woningen 
(vooral Mientekade). Netto stijgt het aantal sociale huurwoningen in deze periode van 453 
naar487: toename van 34 sociale huurwoningen. 

Blad 53 Solvabiliteit.

Niet zo zeer een vraag, meer een opmerking, De solvabiliteit wordt nog voldoende hoog 
genoemd, uit het verstrekte overzichtje blijkt heel duidelijk hoe sterk het eigen vermogen van 
de gemeente afgenomen is.
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Het klopt dat de solvabiliteit is afgenomen. Dit wordt voornamelijk veroorzaakt doordat groot 
onderhoud en aanleg wegen rechtstreeks in de exploitatie zijn verantwoord. Wanneer deze 
over 40 jaar zouden worden afgeschreven, dan was de solvabiliteitspositie vrijwel gelijk 
gebleven.

Blad 56 Onderhoud gemeentelijke eigendommen. 

Wij hebben er al meer aandacht voor gevraagd, het onderhoud van de gemeentelijke 
eigendommen, uitbesteed aan Paswerk, laat echt te wensen over.

VRAAG: Zijn er al resultaten te melden over het overleg met Paswerk over de wijze waarop 
zij het onderhoud uitvoeren?

Er hebben meerdere gesprekken plaatsgevonden met Paswerk, waarbij afspraken zijn 
gemaakt. De aanleiding van de gesprekken was inderdaad de gebrekkige inzet op het 
groenonderhoud. Paswerk heeft toegezegd vanaf medio september méér (bekwaam) 
personeel in te zetten om de achterstaand in te halen. Ook wordt er nu wekelijks de 
uitvoeringsplanning doorgenomen met onze toezichthouder. Wij ondervinden tot op heden 
verbetering en hebben vertrouwen in de staat van onderhoud, mits we nauw contact blijven 
houden. 

Blad 57 Woning Noordzeekanaalweg 

Er zijn tijdens de laatste vergadering van de commissie RVB al vragen over gesteld, dus 
wellicht ten overvloede:

VRAAG: is DWI aangesproken op haar verplichtingen tot onderhoud? Hoe lang loopt de 
overeenkomst nog met DWI? Welke stappen worden er ondernomen om het onderhoud 
eventueel te verhalen op DWI?

Tussen DWI (huurder) en de gemeente (verhuurder) is op 2 oktober 2014 een 
huurovereenkomst gesloten. Volgens artikel 2 eindigt de overeenkomst op 2 oktober 2016, 
maar wordt telkenmale stilzwijgend verlengd met een periode van 2 jaar (artikel 3). Om deze 
stilzwijgende verlengen te stoppen geldt een opzegtermijn van 2 maanden. Het huurcontract 
loopt nu tot 2 oktober 2018. Als voor 2 augustus 2018 niet is opgezet dan is het huurcontract 
verlengd tot 2 oktober 2020. 

Volgens de huurovereenkomst (artikel 8) is DWI verantwoordelijk voor het dagelijks 
onderhoud. De gemeente is verantwoordelijk voor het groot onderhoud, zoals reparaties aan 
het gebouw, het dak, de buitengevels, de verwarmingsapparaten enz. Met DWI zijn er geen 
recente gesprekken geweest over het onderhoud. Op korte termijn zal hier ook geen actie op 
worden ondernomen. De woning Noorzeekanaalweg wordt (per 1 januari) ondergebracht in 
de vastgoed portefeuille van Haarlemmermeer (net zoals het overige vastgoed van HenS).
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